
 1 

Anonymizováno dle zákona č. 101/2000 Sb. o ochraně osobních údajů 

Zápis                                        Z5/016 
 

z 16. zasedání ZMČ Brno-jih konaného dne 03.09.2009 v zasedací místnosti                     
Úřadu městské části Brno-jih,  Mariánské náměstí 13, Brno 

 
Materiály:  Rozneseny / 28.08. 2009 / 
 

Materiály rozdané u prezence: 
7.6 Žádost Magistrátu města Brna, majetkového odboru, Malinovského nám. 3,  

601 67 Brno o doplnění vyjádření ke směně pozemku p.č. 4068/42 a části pozemku p.č. 
406/45 ve vlastnictví Stat. města Brna za části pozemků p.č. 406/1, p.č. 406/44 a p.č. 
406/46 ve vlastnictví spol. CIDEM Hranice, a.s., vše k.ú. Dolní Heršpice - doplněk. 

 

7.8  Žádost xxx o vyjádření k prodeji pozemku p.č. 686, o výměře 150 m2, k.ú. Komárov, ve 
vlastnictví Statutárního města Brna. 

 

7.9   Žádost f. Brněnské komunikace, a.s., Renneská tř. 1a, 657 68 Brno o vyjádření ke směně 
částí pozemků p.č. 1558/44, p.č. 1558/25 a p.č. 1558/27, k.ú. Komárov ve vlastnictví 
Statutárního města Brna, v rámci stavby „Retenční nádrž Jeneweinova“. 

 

8.3    Změny ve zřizovacích listinách  příspěvkových organizací – základních a mateřských 
škol, zřizovaných MČ Brno-jih 

 
Program zasedání: 
1.  Zahájení 
2.  Rozpočtový výhled MČ Brno-jih na období 2011 - 2019 
3.  Doplnění seznamu investičních akcí MČ Brno-jih 
4. Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za 2. čtvrtletí             

r. 2009 
5.  Rozpočtová opatření 
6.  Změny ÚPmB 
7. Prodej, směna majetku města Brna 
8. Různé 

 
 

Přítomni:   14 členů ZMČ Brno-jih  - viz prezenční listina 
 

Nepřítomni:   Mgr. Josef Mach – omluven 
   Ing. Ilona Novotná – omluvena 
   Vítězslav Klabík - omluven 

    Dana Winklerová – omluvena 
      MVDr. Jarmila Kučerová – omluvena, dostavila se později v 18.10 h 

 
ad 1) Zahájení 
 

Zahájení zasedání v 18,05 h – stav  14 členů ZMČ Brno-jih. 
Zasedání zahájil pan starosta, přivítal členy zastupitelstva na 16. zasedání ZMČ Brno-jih. 
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1.1 Program zasedání 
 

Pan starosta upozornil členy zastupitelstva, aby si následovně zařadili materiály rozdané u 
prezence: 
 

7.6 Doplněk - Žádost Magistrátu města Brna, majetkového odboru, Malinovského nám. 3,  
601 67 Brno o doplnění vyjádření ke směně pozemku p.č. 4068/42 a části pozemku p.č. 
406/45 ve vlastnictví Stat. města Brna za části pozemků p.č. 406/1, p.č. 406/44 a p.č. 
406/46 ve vlastnictví spol. CIDEM Hranice, a.s., vše k.ú. Dolní Heršpice. 

7.8 Žádost xxx o vyjádření k prodeji pozemku p.č. 686, o výměře 150 m2, k.ú. Komárov, ve 
vlastnictví Statutárního města Brna. 

7.9 Žádost f. Brněnské komunikace, a.s., Renneská tř. 1a, 657 68 Brno o vyjádření ke směně 
částí pozemků p.č. 1558/44, p.č. 1558/25 a p.č. 1558/27, k.ú. Komárov ve vlastnictví 
Statutárního města Brna, v rámci stavby „Retenční nádrž Jeneweinova“. 

8.3 Změny ve zřizovacích listinách  příspěvkových organizací – základních a mateřských 
škol, zřizovaných MČ Brno-jih 

 

Poté přečetl návrh programu zasedání. 
 
Ing. Lamparter podal návrh na doplnění bodu projednání IZ tramvaj Dornych -  Plotní změna. 
- starosta uvedl, že v bodu různém bude projednáno: 
1. Spad popílku na ul. Kšírova – přizván ředitel podniku Feramo 
2. Retenční nádrž (RN) 
3. Tramvaj Dornych – Plotní 
4. Obytný soubor Komárov 
5. Ulice Sokolova – dopravní řešení 
 
a nechal o něm hlasovat:  
Hlasování o návrhu programu zasedání: 
Hlasování:  pro – 14            proti – 0           zdržel se – 0 
Program zasedání byl schválen. 
 
V 18.10 h se dostavila MVDr. Jarmila Kučerová ⇒⇒⇒⇒  stav 15 členů ZMČ Brno-jih.  
 
1.2  Ověřovatelé zápisu  
        Návrhy: 

p. prof. RNDr. Milan Potáček, CSc. 
        p. MVDr. Jan Kožíšek 

Hlasování: pro –13   proti – 0    zdržel se – 2  
 

Za ověřovatele zápisu byli schváleni p. prof. RNDr. Milan Potáček, CSc. a 
p. MVDr. Jan Kožíšek  
 
1.3 Schválení zápisu 15. zasedání  ZMČ Brno-jih  Z5/015 ze dne 11. 6. 2009  
      K zápisu minulého zasedání Z5/015  nebyly předneseny žádné připomínky. 
       
Hlasování:  pro – 14            proti – 0           zdržel se – 1 
Zápis 15. zasedání ZMČ Brno-jih Z5/015 byl schválen bez připomínek.                                                              
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ad 2) Rozpočtový výhled MČ Brno-jih na období 2011-
2019 

 

2.1 Rozpočtový výhled MČ Brno-jih na období 2011-2019 
      Projednáno na 73. zasedání RMČ Brno-jih dne 5. 8. 2009 

 

Zdůvodnění: Na základě Statutu města Brna čl. 76 odstavec 3 sestavují město Brno i městské 
části každoročně rozpočtový výhled na dobu nejméně 5 let. Tabulky pro 
sestavení rozpočtového výhledu zasílá MMB ORF. V rozpočtovém výhledu je 
odhad příjmů, který byl proveden na základě zkušeností z minulých let a 
rámcového odhadu daňového a inflačního vývoje i s ohledem na nepříznivou 
celosvětovou ekonomickou situaci. Výše kapitálových výdajů se bude vyvíjet 
podle množství volných finančních zdrojů na financování investičních akcí i 
s ohledem na celkové hospodaření MČ Brno-jih. 

 

Usnesení: ZMČ Brno-jih schvaluje rozpočtový výhled na období 2011-2019 viz 
příloha. 

 
Hlasování:  pro – 13           proti – 0           zdržel se – 2 
Usnesení bylo přijato  

 
 

ad 3) Doplnění seznamu investičních akcí MČ Brno-jih  
 
3.1  Doplnění  „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih ur čených 

k postupné realizaci“ 
      Projednáno na 71. zasedání RMČ Brno-jih dne 8. 7. 2009 

 
Komentář: RMČ Brno-jih schválila rozšíření „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih 

určených k postupné realizaci“ o bod č. 10 kap.739 str.2  na svém 71. zasedání 
R5/071 dne 8.7.2009 a doporučila je zastupitelstvu k odsouhlasení.   

 
p. Lukáš Boula: Návrh změny názvu z přístaviště na kotviště 
 
Kap.739 – Místní hospodářství 
10. Kotviště v lokalitě Hněvkovského – původně navrhováno přístaviště 
 
Usnesení:   ZMČ Brno-jih schvaluje  rozšíření  „Seznamu investičních akcí 

v MČ Brno-jih ur čených k postupné realizaci“ o bod č. 10 
kap.739 str. 2 – viz  příloha. 

 
Hlasování:  pro – 14            proti – 1           zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
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ad 4) Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění 
rozpočtu MČ Brno-jih za 2. čtvrtletí r. 2009 

 

4.1 Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ              
Brno-jih za 2. čtvrtletí r. 2009 

      Projednáno na 73. zasedání RMČ Brno-jih dne 5. 8. 2009 
 

Usnesení:   ZMČ Brno-jih schvaluje předloženou  zprávu o vykonané kontrole 
hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za 2. čtvrtletí                   
r. 2009 – viz příloha . 

 

Hlasování:  pro – 15            proti – 0           zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato  
 
   

ad 5) Rozpočtová opatření   
 

5.1  Rozpočtové opatření č. 5/2009  
      Projednáno na 71. zasedání RMČ Brno-jih dne 8. 7. 2009 

 

Komentář:  V tomto rozpočtovém opatření jsou zahrnuty neinvestiční přijaté transfery z VPS 
(soc.právní ochr. dětí), neinvestiční transfery ze státu a vlastního města. 

 

Usnesení:  ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 2/2009 – viz příloha.                               
 
Hlasování:  pro – 14            proti – 0           zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato  
 
 

5.2  Rozpočtové opatření č. 6/2009  
      Projednáno na 74. zasedání RMČ Brno-jih dne 19. 8. 2009 

 
Komentář:  V tomto rozpočtovém opatření jsou zahrnuty přesuny mezi položkami na straně 

výdajů dle potřeb a požadavků ÚMČ Brno-jih. 
 
 

Usnesení:  ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 6/2009 – viz příloha.                               
 

Hlasování:  pro – 15            proti – 0           zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 

ad 6) Změny ÚPmB 
 
6.1 Veřejné projednání Návrhu změn ÚPmB 2007-I-24 a změny B54/04-I-

dodatek.                                     Projednáno na 74. zasedání RMČ Brno-jih dne 19. 8. 2009 
 

Pan starosta navrhl doplnit návrh usnesení:  
ZMČ Brno-jih doporučuje zvážit změnu ÚPmB po hranice k.ú. Přízřenice – Modřice. 
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Usnesení: ZMČ Brno-jih projednalo oznámení o veřejném projednání Návrhu 
změn ÚPmB 2007-I-24 a změny B54/04-I-dodatek a na základě 
doporučení RMČ Brno-jih sděluje Magistrátu města Brna, Odboru územního 
plánování a rozvoje, Kounicova 67, 601 67 Brno, že trvá na svém stanovisku 
přijatém na 14. zasedání ZMČ Brno – jih dne 12.3.2009. ZMČ Brno-jih 
doporučuje zvážit změnu ÚPmB po hranice k.ú. Přízřenice – Modřice. 

   
Hlasování:  pro – 12            proti – 3           zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 
6.2  Žádost xxx o vyjádření ke změně Územního plánu města  Brna (ÚPmB) 

na parcele 209/9 k.ú. Přízřenice z  návrhové plochy čistého bydlení na 
plochu stabilizovanou čistého bydlení a návrh RMČ Brno-jih na 
rozšíření této změny na celou návrhovou plochu v prostoru mezi 
ulicemi Zelná, Ke Svratce a V Polích.  

      Projednáno na 69. zasedání RMČ Brno-jih dne 10. 6. 2009 
 

Usnesení: ZMČ Brno-jih projednalo předloženou žádost xxx o vyjádření ke 
změně ÚPmB na parcele 209/9 k.ú. Přízřenice z  návrhové plochy čistého 
bydlení na plochu stabilizovanou čistého bydlení a na základě usnesení RMČ 
Brno-jih souhlasí s navrhovanou změnou. ZMČ Brno-jih současně 
souhlasí se změnou ÚPmB z návrhové plochy čistého bydlení na 
plochu stabilizovanou čistého bydlení v prostoru mezi ulicemi 
Zelná, Ke Svratce a V Polích. 

  
Hlasování:  pro – 15            proti – 0           zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 

    

ad 7) Prodej, směna majetku města Brna 
 

Pan starosta navrhl hlasovat současně o bodech 7.1, 7.2, 7.3, 7.4 společně 
 

7.1 Nabídka xxx na darování budovy bez čp/če - garáž na pozemku p.č. 
1169 v k.ú. Horní Heršpice.  

      Projednáno na 74. zasedání RMČ Brno-jih dne 19. 8. 2009                   
 

Usnesení: Zastupitelstvo MČ Brno – jih schvaluje přijetí daru a znění darovací 
smlouvy č. 10/2009/D uzavřené mezi xxx jako dárcem a Statutárním 
městem Brnem, IČ 449 92 785, sídlem Dominikánské nám. 1, 601 67 Brno, 
zastoupeným panem Mgr. Josefem Haluzou, starostou MČ Brno-jih, jako 
obdarovaným, a to na budovu bez čp/če – garáž na pozemku p.č. 1169 v k.ú. 
Horní Heršpice. Zastupitelstvo ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně 
dárce, MO MMB a připravit dokumenty pro vklad do KN. 
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7.2 Nabídka xxx na darování budovy bez čp/če - garáž na pozemku                 
p.č. 1157 v k.ú. Horní Heršpice. 

      Projednáno na 74. zasedání RMČ Brno-jih dne 19. 8. 2009                   
 
Usnesení:  Zastupitelstvo MČ Brno – jih schvaluje přijetí daru a znění darovací 

smlouvy č. 11/2009/D uzavřené mezi xxx jako dárcem, a Statutárním 
městem Brno, IČ 449 92 785, sídlem Dominikánské nám. 1, 601 67 Brno, 
zastoupeným starostou MČ Brno-jih panem Mgr. Josefem Haluzou, jako 
obdarovaným, a to na budovu bez čp/če – garáž na pozemku p.č. 1157 v k.ú. 
Horní Heršpice. Zastupitelstvo ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně 
dárce, MO MMB a připravit dokumenty pro vklad do KN. 

 
 
 
 

7.3 Nabídka xxx na darování budovy bez čp/če - garáže na pozemku p.č. 
1165 v k.ú. Horní Heršpice.  

      Projednáno na 74. zasedání RMČ Brno-jih dne 19. 8. 2009                   
 

Usnesení:  Zastupitelstvo MČ Brno – jih schvaluje přijetí daru a znění darovací 
smlouvy č. 12/2009/D uzavřené mezi xxx jako dárcem a Statutárním 
městem Brnem, IČ 449 92 785, sídlem Dominikánské nám. 1, 601 67 Brno, 
zastoupeným panem Mgr. Josefem Haluzou, starostou MČ Brno-jih, jako 
obdarovaným, a to na budovu bez čp/če – garáž na pozemku p.č. 1165 v k.ú. 
Horní Heršpice. Zastupitelstvo ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně 
dárce, MO MMB a připravit dokumenty pro vklad do KN. 

 
 

 

7.4 Nabídka xxx na darování budovy bez čp/če - garáže na pozemku p.č. 
1176 v k.ú. Horní Heršpice. 

      Projednáno na 74. zasedání RMČ Brno-jih dne 19. 8. 2009                   
 

Usnesení:  Zastupitelstvo MČ Brno – jih schvaluje přijetí daru a znění darovací 
smlouvy č. 13/2009/D uzavřené mezi xxx jako dárcem, a Statutárním 
městem Brno, IČ 449 92 785, sídlem Dominikánské nám. 1, 601 67 Brno, 
zastoupeným starostou MČ Brno-jih panem Mgr. Josefem Haluzou, jako 
obdarovaným, a to na budovu bez čp/če – garáž na pozemku p.č. 1176 v k.ú. 
Horní Heršpice. Zastupitelstvo ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně 
dárce, MO MMB a připravit dokumenty pro vklad do KN. 

 

Hlasování o bodech 7.1, 7.2, 7.3, 7.4  

Hlasování:  pro – 15            proti – 0           zdržel se – 0 
Usnesení bodů 7.1, 7.2, 7.3, 7.4  byla  přijata  
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7.5 Žádost f. Arch 21, s.r.o., se sídlem Tř. Kpt. Jaroše 19, 602 00 Brno o 
vyjádření k odprodeji pozemku p.č. 192/1 a části pozemku p.č. 221/1, 
k.ú. Dolní Heršpice, pro firmu MONIBO, s.r.o., Slavíčkova 1a, 638 00 
Brno. 

      Projednáno na 74. zasedání RMČ Brno-jih dne 19. 8. 2009                   
 

Usnesení:    ZMČ  Brno-jih neschvaluje  odprodej pozemku p.č. 192/1 a části pozemku 
p.č. 221/1, k.ú. Dolní Heršpice ve vlastnictví Statutárního města Brna firm ě 
MONIBO, s.r.o., se sídlem Slavíčkova 827/1a, 638 00 Brno. ZMČ 
ukládá majetkovému odboru vyrozumět žadatele a Majetkový odbor MMB. 

 

Hlasování:  pro – 15            proti – 0           zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 

7.6 Žádost Magistrátu města Brna, majetkového odboru, Malinovského 
nám. 3, 601 67 Brno o doplnění vyjádření ke směně pozemku                     
p.č. 4068/42 a částí pozemků p.č. 406/45 a p.č. 406/59 ve vlastnictví  
Stat. města Brna za části pozemků p.č. 406/1, p.č. 406/44 a p.č. 406/46 
ve vlastnictví spol. CIDEM Hranice, a.s., vše k.ú. Dolní Heršpice. 

      Projednáno na 73. zasedání RMČ Brno-jih dne 5. 8. 2009.  
Materiálu rozdán u prezence – doplněk                                  

                                         
Usnesení: ZMČ  Brno-jih schvaluje  směnu pozemku p.č. 406/42 a části pozemku                 

p.č. 406/45 ve vlastnictví Statutárního města Brna za části pozemků p.č. 406/1, 
p.č. 406/44 a p.č. 406/46 ve vlastnictví společnosti CIDEM Hranice, a.s. a                
neschvaluje směnu části pozemku p.č. 406/59 ve vlastnictví Statutárního 
města Brna, vše k.ú. Dolní Heršpice. ZMČ ukládá majetkovému odboru 
vyrozumět žadatele. 

 

Hlasování:  pro – 15            proti – 0           zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 

7.7 Žádost xxx Brno o vyjádření ke směně pozemku p.č. 630 o výměře 110 
m2 ve vlastnictví žadatelky za pozemek p.č. 620/1 o výměře 397 m2 ve 
vlastnictví Statutárního města Brna a to s doplatkem, vše k.ú. Horní 
Heršpice. 

      Projednáno na 70. zasedání RMČ Brno-jih dne 24. 6. 2009                   
 

Usnesení: ZMČ Brno-jih schvaluje směnu pozemku p.č. 630 o výměře  
110 m2 ve vlastnictví žadatelky za pozemek p.č. 620/1 o výměře 397 m2 ve 
vlastnictví Statutárního města Brna, vše k.ú. Horní Heršpice, a to s doplatkem, 
pro xxx. ZMČ ukládá majetkovému odboru vyrozumět žadatele a Majetkový 
odbor MMB. 

 

Hlasování:  pro – 15            proti – 0           zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
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7.8 Žádost xxx o vyjádření k prodeji pozemku p.č. 686, o výměře 150 m2, 
k.ú. Komárov, ve vlastnictví Statutárního města Brna. 

      Projednáno na 75. zasedání RMČ Brno-jih dne 2. 9. 2009                   
                                                                                                         Materiál rozdán u prezence                                  

 

Usnesení: ZMČ  Brno-jih neschvaluje  prodej pozemku p.č. 686, o výměře 150 m2, k.ú. 
Komárov pro xxx do doby zpracování územní studie Mariánské náměstí. ZMČ 
ukládá  majetkovému odboru vyrozumět žadatele a Majetkový odbor MMB. 

 

Hlasování:  pro – 15            proti – 0           zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 
7.9  Žádost f. Brněnské komunikace, a.s., Renneská tř. 1a, 657 68 Brno o 

vyjádření ke směně částí pozemků p.č. 1558/44, p.č. 1558/25 a                     
p.č. 1558/27, k.ú. Komárov ve vlastnictví Statutárního města Brna, 
v rámci stavby „Retenční nádrž Jeneweinova“. 

      Projednáno na 75. zasedání RMČ Brno-jih dne 2. 9. 2009                   
                                                                                                         Materiálu rozdán u prezence                                  
 

Usnesení: ZMČ  Brno-jih neschvaluje  směnu částí pozemků p.č. 155/44, p.č. 1558/25 
a p.č. 1558/27, k.ú. Komárov, ve vlastnictví Statutárního města Brna, 
do doby zpracování studie Mariánské náměstí. ZMČ ukládá majetkovému 
odboru vyrozumět žadatele a Majetkový odbor MMB. 

 
 

Hlasování:  pro – 14            proti – 0           zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato 
 
 

ad 8) Různé 
 

8.1  Žádost OTS MmB, Kounicova 67, 601 67 Brno, o projednání návrhu 
obecně závazné vyhlášky města Brna o koordinaci výkopových prací 
na veřejných prostranstvích v městě Brně.  

      Projednáno na 70. zasedání RMČ Brno-jih dne 24. 7. 2009                   
 

Usnesení: ZMČ Brno-jih projednalo předložený  návrh obecně závazné 
vyhlášky města Brna o koordinaci výkopových prací na 
veřejných prostranstvích v městě Brně a sděluje Statutárnímu městu 
Brnu, Odboru technických sítí Magistrátu města Brna, že k uvedenému 
návrhu nemá připomínky. 

 
Hlasování:  pro – 15            proti – 0           zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 

                          
 
  



 9 

8.2  Návrh na odepsání nedobytné pohledávky (nájemné a služby spojené 
s užíváním bytu, soudní poplatky) podle rozsudků Městského soudu 
v Brně č.j. 35C386/2002-34, 037Ex4199/05-6  v celkové  výši 34.996,- Kč 
– xxx  byt č. 5, 1 + 1, v domě  Za mostem č.pop. 631,  č. or. 2, 617 00 
Brno. 

      Projednáno na 71. zasedání RMČ Brno-jih dne 8. 7. 2009                   
 

Komentář: Byt je již od r. 2000 obsazený novým nájemcem, na návrh soudního exekutora 
bylo doporučeno exekuci zastavit . 

 

Usnesení: Zastupitelstvo MČ Brno – jih na základě doporučení RMČ Brno - jih schvaluje  
odepsání nedobytné pohledávky (nájemné a služby spojené s užíváním 
bytu, soudní poplatky) podle rozsudků Městského soudu v Brně                                 
č.j. 35C386/2002-34, 037Ex4199/05-6  v celkové  výši 34.996,- Kč –                
xxx, byt č. 5, 1 + 1, v domě  Za mostem č.pop. 631,  č. or. 2,      
617 00 Brno. 

 

Hlasování:  pro – 15            proti – 0           zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato  
 
8.3  Změny ve zřizovacích listinách  příspěvkových organizací – základních 

a mateřských škol, zřizovaných MČ Brno-jih  
      Projednáno na 75. zasedání RMČ Brno-jih dne 2. 9. 2009 

     Materiál rozdán u prezence                                   
Zdůvodnění: 
Ke dni 1. 4. 2009 nabývá účinnosti zákon č.477/2008 Sb., kterým se mění zákon č. 250/2000 
Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů, a další 
související zákony. Zřizovatelé jsou povinni změny z této úpravy vyplývající projednat a 
zapracovat do zřizovacích listin jimi zřízených příspěvkových organizací do 7 měsíců od data 
účinnosti zákona č.477/2008 Sb. 
V návaznosti na výše uvedené dochází k úpravě zřizovacích listin příspěvkových organizací 
zřízených MČ Brno-jih. Změny se týkají především oblasti hospodaření příspěvkových 
organizací a jejich majetku. Nově se zde deklaruje oblast porušení rozpočtové kázně včetně 
sankcí a správní delikty, které dosud rozpočtová pravidla nedefinovala. 
Zřizovací listiny byly upraveny a ošetřeny tak, aby hospodaření příspěvkových organizací 
bylo i nadále účelné, efektivní a hospodárné. Majetková práva a povinnosti jsou zcela jasně 
definována tak, aby nemohlo dojít k jejich zneužití a právě to bylo cílem novely zákona 
č.250/2000 Sb.   
 

Usnesení:   ZMČ   Brno  -  jih schvaluje    dodatek   zřizovacích    listin – úplné 
znění Zřizovací  listiny  Mateřské  školy  Brno, Hněvkovského 62, PO;   
Mateřské školy Brno, Kšírova 3, PO; Mateřské školy Brno, Slunná 25, PO; 
Mateřské školy Brno, Zelná 70, PO; Mateřské školy Brno, Klášterského 14, 
PO ; Mateřské školy  Brno,  Záhumenice 1, PO;  Základní  školy Brno, 
Bednářova 28, PO a Základní školy Brno,  Tuháčkova   25, PO,  zřizovaných 
MČ Brno-jih  a pověřuje starostu jejich podpisem. 

 
Hlasování:  pro – 15            proti – 0           zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
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8.4 Informace o spadu popílku v lokalitě Kšírova 
 

– Pan starosta uvedl bod programu informace o spadu popílku v lokalit ě Kšírova 
a okolí, v 18.25 h předal slovo prof. Potáčkovi, který přivítal a představil ředitele 
podniku Feramo, xxx  uvedl informace o vlastních krocích, které ve věci podnikl, 
jako sběr popílku na vlastním balkoně, sběr srovnávacích vzorků z odlučovačů ve 
firmě Feramo, jednání s vedením podniku Feramo. Uvedl výrazné zhoršení spadu 
popílku oproti minulému roku. Na druhé straně konstatoval, že firma se stará dobře o 
čistotu uvnitř podniku.  Informoval o integrovaném povolení KÚ JmK, do jehož 
působnosti problematika spadá, přičemž  emisní normy se zpřísňují. 

– Starosta informoval  o jednání RMČ dne 2.9.2009, kde byl prof. Potáček 
pověřen jednáním s firmou Feramo, orgány st. správy,  odběrem a analýzou vzorku, 
na které byla vyčleněna částka 20.000,- Kč. Vzorky byly odebrány též ČIŽP a p. xxx 
k porovnání. Výsledek by měl být znám během 14-ti dnů. Podotkl, že není dosud 
prokázáno, že spad popílku způsobuje Feramo, z čehož je nutno nyní vycházet. 

– xxx se omluvil pro případ, že spad způsobuje podnik Feramo, avšak toto nebylo 
dosud prokázáno. Majitelé mají s podnikem dlouhodobé záměry, proto počítají 
s investicí do filtračního zařízení. Mělo by dojít k výměně fil. elementů, potrubí, tím 
by mělo dojít k výraznému zlepšení.  Peníze byly vyčleněny, avšak byly pro tento rok 
pozastaveny. Stávající filtrační zařízení dnes splňuje emisní limity 20 mg/m3. 
Zařízení je zastaralé, vyžaduje zvýšené náklady na údržbu. Nehovoří  o popílku, ale 
je to prachový spad. Pokud by se jednalo o prach z podniku, mohlo by také jít o 
nedodržení pracovní kázně ze strany zaměstnanců, protože zařízení je provozováno 
nepřetržitě po celých 24 h.,  k tomuto jsou zaměřeny společné kontroly. Odmítl, že by 
emise podniku byly zdraví škodlivé nebo nebezpečné.  

– na výzvu prof. Potáčka k odstávce výroby ředitel uvedl, že celý týden je zařízení 
mimo provoz,  a tím pádem by neměly být zjišťovány exhalace.  

– na dotaz ing. Haranta k délce odstávky ředitel odpověděl, že se jedná jen o tento 
týden. Dotaz ing. Haranta, zda byla zjištěna technologická nekázeň. Odpověď 
ředitele: je těžko zjistitelné, vedení se tímto zabývá ve spolupráci s ČIŽP. 

– Ing. Lamparter  uvedl, že dochází k vypouštění v noci, kdy je to dokonce slyšitelné a 
dále podal dotaz k plánovaným investicím. Odpověď: v duchu předchozí odpovědi, 
investice ve výši cca 250.000 euro. K dalšímu dotazu ing. Lampartera ke škodlivosti 
uvedl, že spad je spíše kovový, hrubozrnný, křupe, vzorky nejsou prachové. 

– dotaz občanky xxx: o kolik je překročena přípustná norma, odkud jsou finance 
(z vlastních zdrojů a EU), ředitel uvedl, že dle platné legislativy je přípustných  100 
mg /m3, firma toto splňuje, nepřesahují 20 mg/m3. 

– pí xxx: na ulici Potoční byl zjištěn nadlimit spadu na zahradě učitelky xxx, nebylo jí 
odpovězeno dosud. 

– sdělení občanky, že nejprve je zápach taveného železa, za 4 hod. spad, otázka, zda to 
muže být z podniku Feramo. Odpověď ředitele: zápach nemůže být z jejich podniku. 
Potvrzeno rovněž prof. Potáčkem. 

– občanka uvedla, že předcházející večer byl zápach, následně spad od 23.00 h. 
Ředitel reagoval tím, že v odstávce nemůže být spad zaviněný firmou Feramo. 

– dotaz občanky, zda může být zveřejněn výsledek rozboru na webových stránkách 
podniku, ředitel odpověděl, že ano, stejně jako následující dotaz ke zveřejnění na 
stránkách obce. 
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– připomínka p. xxx, že ředitel se dosavadním prohlášením doznal, že spad je od nich, 
zmínil reportáž v Jm.večerníku, ředitel vysvětlil, že nové zařízení řeší emisní i imisní 
limity,  jde o modernizaci podniku. Starosta odkázal s těmito připomínkami na prof. 
Potáčka. 

– Ing. Lamparter  požadoval dát do zápisu připomínku občanů a pana xxx. 
– prof. Potáček uzavřel diskusi na téma spadu s tím, že se vyčká na výsledky rozboru. 
– p. Hepnárek vznesl dotaz ke zveřejnění výsledků rozborů a analýz, jak se bude řešit 

situace, když se prokáže původ spadu z podniku Feramo. Odpověď starosty: internet   
Jižní Kurýr, vývěsky - kde budou výsledky zveřejněny. Shodně reagoval také ing. 
Jonáš. 

– pí xxx požadovala zejména o informování zastupitelů p. Lampartera a p. Hepnárka, 
kritika k opožděné distribuci informací. 

 
Pan starosta poděkoval panu řediteli Ferama za účast na jednání ZMČ. 

 
 

8.5 Retenční nádrž - ul. Jeneweinova 
 

Pan starosta informoval přítomné, že dne 28. 8. 2009 se účastnil veřejného projednávání 
ohledně retenční nádrže, které se konalo na radnici ÚMČ Brno-jih. Na veřejném projednávání 
byla navržena možnost exkurze do Bordeaux ve Francii. Na včerejším zasedání RMČ Brno-
jih bylo přijato několik návrhů: 1) Exkurze do Bordeaux není ve finančních možnostech naší 
MČ 2) Na základě tohoto byl SÚ pověřen požádat investora o dodání videozáznamů, popř. 
fotografií retenční nádrže v Bordeaux. 3) RMČ rozhodla svolat investory  ohledně 
veřejněprospěšných vodohospodářských staveb v lokalitě Komárovská, řeka Svratka a 
Jeneweinova ve věci retenční nádrže, vodovodu tramvaj Dornych -Plotní a kanalizace 
Dornych – Plotní, až budou podklady pohromadě, svolá se jednání s občany. 
 
8.6 Tramvaj Dornych  - Plotní 
 

Pan starosta  k problematice přeložky tramvaje uvedl, že RMČ na 74. zasedání dne 19.8.2009 
reagovala na článek v denním tisku a na dotazy občanů k ukončení tramvajového spojení do 
Komárova a rozhodla pozvat na jednání RMČ v nejbližším možném termínu gen. ředitele 
DPmB a gen. ředitele Brněnských komunikací, k objasnění situace tramvajové dopravy do 
Komárova. Po získání relevantních informací budou tyto zveřejněny ve vývěskách, cestou 
internetu, kurýru, občané budou informováni. Uvedl, že je nesporné, že stavba nepokračuje 
z důvodu nesplnění hygienických předpisů (hlučnost v bytové zástavbě). Celá investice má 
svůj neustálý vývoj (výkup nemovitostí apod.). 
-  p. Boula se přihlásil k účasti na jednání RMČ k této problematice. 
- p. Lamparter  uvedl, že RMB dne 21.7.2009 schválila změnu IZ, která obnáší zrušení 
přeložky do ulice Plotní v 1. čtvrtletí 2010, ukončení tramvaje v prostoru Zvonařka a odklon 
tramvaje v roce 2015 na nové vlakové nádraží. Navrhl, aby ZMČ přijalo usnesení, ve kterém 
vyjádří nesouhlas se zrušením tramvajové dopravy do Komárova. 
- p. starosta reagoval, že v RMČ posoudí informace získané z jednání s gen. řediteli a přijde 
sám s nějakým návrhem. 
- p. Lamparter  podotkl,  Město je nadřízeno oběma společnostem. 
- p. starosta k tomu uvedl, že k jednání přizve, pokud bude potřeba, některého z náměstků 
(primátora), na dotaz občana starosta uvedl, že zastupitelstvo bude hájit zájmy občanů. 
- pí xxx vrátila diskusi k retenční nádrži, pan starosta zopakoval jíž výše popsané kroky RMČ, 
po kterých bude svoláno setkání s občany. 
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8.7 Obytný soubor Komárov 
 
RMČ na jednání dne 2.9.2009 pověřila ing. Haranta vyhodnocením plnění podmínek 
stanovených RMČ k výstavbě Obytného souboru Komárov. Podmínky stanovené RMČ jsou 
plněny, vyjma podmínky vázaného prodeje bytů a parkovacích stání. 
 

- pí xxx požádala o pozastavení stavebního řízení, protože ZMČ o věci odmítá jednat. 
Sama má podrobné informace o RN v Bordeaux, předkládané informace ZMČ jsou 
nepravdivé. Uvedla, že 5 připravovaných staveb vytváří z jejich bydlení gheto. 
Uvedla, že MČ neinformovala o připravované stavbě RN. 

- p. starosta  sdělil, že IZ připravovalo město Brno v rámci generelu odvodnění. 
Vzhledem ke geografické poloze Brno-jihu (spád terénu směrem  sever – jih) budou se 
taková zařízení na jihu budovat. 

- pí xxx požadovala, aby stavba byla posunuta mimo zástavbu, tam, kde starosta plánuje 
hřiště, uvedla, že OS pozve pana primátora Onderku na jednání. 

      -    dotaz p. Bouly k odklízení sněhu v MČ. 
- odpověď pí místostarostky: Při vědomí závažnosti problematiky, po novele 

silničního zákona, požádala občany cestou Jižního kurýru 03/2009 o pomoc při úklidu 
chodníku, dále uvedla, že MČ je pojištěna pro případ úrazu, neboť odpovědnost padá 
na MČ. Na dotaz p. Bouly k zajištění posypových materiálů uvedla, že  bude 
k dispozici  na požádání tak, jak v minulých letech. 

- p. starosta podal informaci o průběhu jednání Sněmu starostů a Finančního výboru 
ZMB, kde upozornil, že se jedná o rozpočet na rok 2010, ale také 2009. Uvedl, že o 
financích se bude nadále jednat. 

- Ing. Lamparter  uvedl, že  občané nebyli informováni o chystaném projednávání 
navýšení IPP v RMČ, čímž RMČ umožnila  stavebnímu výboru (úřadu) výstavbu 
akce. 

- Ing. Jonáš komentoval vystoupení předřečníka tím, že RMČ neschvaluje, nýbrž dává 
jen doporučující stanoviska, požádal, aby podávané informace byly pravdivé. RMČ 
odpovídalo na žádost OÚPR MMB. Vyjádřil nelibost s projevy líbivé politiky. 

- Ing. Harant  uvedl k plánovaným vodohospodářským stavbám, že nejsou relevantní 
informace o vlivu na životní prostředí a že v případě negativního vlivu bude ZMČ 
pochopitelně na straně občanů. Dále rozvedl technickou podstatu fungování RN 
včetně umístění této stavby. 

- Ing. Lamparter  se dotázal, z jakého důvodu MČ pronajímá pozemek parc. číslo 
411/5, když není zpracovaná koncepce ÚP Mariánského náměstí. 

- pí. místostarostka odpověděla, že se jedná jen o pronájem, nikoliv o prodej, a proto lze 
pozemek prozatímně pronajmout. 

- p. starosta k tomu uvedl, že takové dotazy není třeba projednávat na jednání ZMČ a 
že každý zastupitel MČ může vznést dotaz na Majetkový odbor ÚMČ Brno-jih a bude 
mu poskytnuta informace. 

- pí xxx pozvala zastupitele  na schůzku OS Pro Brno jih a zastupitelům předala 
písemný materiál k IZ. 

 
 
 
8.8     Ulice Sokolova – dopravní řešení – nebylo projednáno     
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8.9    Závěr  
      Pan starosta poděkoval všem přítomným za účast a ukončil 16. zasedání ZMČ                  

Brno-jih. 
 

     Ukončení zasedání v 19,35 h. 
 
 
 
 
Zapsal: Mgr. Vladimír Vařeka. 
V Brně dne  4. 9. 2009 
 
 
 
 
Ověřili dne: …………………………………………………… 
 
 
p. prof. RNDr. Milan Potáček, CSc. ..…………………………………………….. 
 
 
 
p. MVDr. Jan Kožíšek ……………………………………………………………. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                 Mgr. Josef Haluza 
                                                                                           starosta MČ Brno-jih 


